
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 15. května 2024 

 

 

Přítomni: J. Balko, O. Čakrt, L. Fila, O. Hrušák, H. Maxová, P. Piťhová, D. Smíšková, R. Škába, 

M. Trojánek, Š. Veselý, J. Zuna, R. Bláha, J. Hurych, Š. Chytrý, M. Koblížek, T. Stejskal, M. 

Uvíra, B. Valníčková  

 

Omluveni: J. Zieg, K. Angerová, V. Blažek, T. Černá, O. Ferra, V. Veselý 

 

Hosté: prof. MUDr. Babjuk, CSc, Ing. JUDr. Ludvík, MBA, Mgr. Šmejcká, Ing. Vojtová, doc. 

RNDr. K. Fišer, Ph.D., prof. MUDr. Kobesová, PhDr. RNDr. Jirkovský, Ph.D. MBA 

 

 

Program: 

1. Zahájení a uvítání hostů 

2. Informace předsednictva AS 2. LF UK, informace vedení fakulty 
3. Vystoupení ředitele FN Motol JUDr. Ing. Miloslava Ludvíka, MBA 

4. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS 2. LF UK 

5. Rozpočet fakulty 

6. Návrh na zrušení pracoviště – Ústav neurověd 

7. Novelizace Statutu 2. LF UK 

8. Novelizace vnitřního předpisu Pravidla pro organizaci studia na 2. LF UK 

9. Žádost o akreditaci DSP Dermatovenerologie 

10. Žádost o akreditaci DSP Ortopedie 

11. Žádost o akreditaci DSP Experimentální intenzivní medicína 

12. Opatření děkana FTVS – Ujednání o mezifakultním převodu studentů a osob při zániku   

                akreditace DSP Biomechanika 

13. Zprávy z komisí 

14. Zprávy z AS UK 

15. Různé 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

Zasedání zahájil MUDr. Trojánek, předseda AS 2. LF UK, přivítal senátory a hosty.  

 

Skrutátory byli určeni: doc. Maxová (pedagogická komora) a O. Ferra (studentská komora). 

 

2) Informace předsednictva AS 2. LF UK, informace vedení fakulty  

 

MUDr. Trojánek požádal senátory o odsouhlasení programu. Protože nebyly žádné připomínky, 

program byl schválen tichým souhlasem. 

 

MUDr. Trojánek požádal o účast zástupců senátu ve vypsaných VŘ, zúčastní se: 

OSOBNÍ - výběrové řízení na pozici přednosty pracoviště:  

stomatologie, AP - přednosta - prof. Škába 

farmakologie, AP - přednosta - MUDr. Trojánek 

zobrazovací metody, AP - přednosta - prof. Zuna 



PER ROLLAM: 

anatomie - histologie, AP,  1,000, prof. Škába 

rehabilitace, AP-L, 0,100, doc. Maxová 

Prof. Babjuk sdělil, že pokračuje diskuze nad rozpočtem fakulty, UK by ráda přešla na jednotné 

tarify.  

 

3) Vystoupení ředitele FN Motol JUDr. Ing. Miloslava Ludvíka, MBA  

Ing. JUDr. Ludvík, MBA, ředitel FN Motol, přišel mezi senátory zodpovědět dotazy k dalšímu 

rozvoji FN Motol a spolupráci s 2. LF UK.  

Před tímto vystoupením s ním měli schůzku MUDr. Trojánek a MUDr. Veselý, kteří panu 

řediteli předali dokument od mladých lékařů. Otázky a část další  rozpravy se týkaly malého 

nástupu absolventů 2. LF UK do FN Motol (studenti nemají info o volných místech v nemocnici, 

nevědí o benefitech atd.), vstupu studentů do jídelny až po 13 h, přístupu sester k medikům, 

možnosti práce mediků jako sanitářů a sester v nemocnici, přístupu mediků do UNISu (např. 

k nějaké tréninkové části s fiktivními pacienty), vybudování šaten pro mediky atd.  

Další diskuze se týkala MFB - zda tam bude možné provádět lékařskou péči či jen vědeckou 

práci, zda bude budova propojena s velkým monoblokem (problém ve financování více stranami, 

řešení se hledá, děkan i ředitel toto podporují). 

Pan ředitel informoval členy AS 2. LF UK o projektech FN Motol – onkologickém centru, 

simulačním centru, budově G, nové dětské psychiatrii o kapacitě asi 120 lůžek. 

V diskuzi vystoupili V. Blažek, doc. Maxová, prof. Hrušák, MUDr. Trojánek, MUDr. Veselý, O. 

Ferra, prof. Babjuk, prof. Kalina, PhDr. Jirkovský. 

Pan ředitel i pan děkan ujistili, že spolu úzce komunikují, což je základ pro nalezení vhodného 

řešení jednotlivých problémů či vysvětlení si někdy rozdílných pohledů na jednotlivé věci. 

 

4) Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 3. 4. 2024  

MUDr. Trojánek vyzval senátory k přednesení doplňků do zápisu, nikdo neměl připomínky.  

Zápis ze zasedání AS 2. LF UK dne 3. 4. 2024 byl schválen tichým souhlasem. 

 

5) Rozpočet fakulty 

Mgr. Šmejcká uvedla vedoucí účtárny 2. LF UK Ing. Vojtovou, která následně prezentovala 

materiál o hospodaření a ekonomice fakulty, návrh rozpočtu fakulty na rok 2024. Rozpočet je 

koncipován velmi konzervativně. Rozpočet byl prezentován i na jednání EK 2. LF UK 6.5.2024.  

Prof. Hrušák jako předseda EK uvedl, že došlo k nedorozumění ohledně předání dalších 

podrobnějších dat členům komise, navrhuje členům AS 2. LF UK vyjádřit se k rozpočtu na 

dalším zasedání, kde bude sděleno i stanovisko EK po zhodnocení dalších zaslaných dat. 

 

Hlasování: Kdo souhlasí s hlasováním o rozpočtu 2. LF UK na dnešním zasedání AS 2. LF UK? 

 

pro  0  proti  9  zdržel se  5 

 

AS 2. LF UK se k Rozpočtu 2. LF UK pro rok 2024 vyjádří na zasedání AS 2. LF UK 12. 6. 

2024. 

 

 



6) Návrh na zrušení pracoviště – Ústav neurověd 

Prof. Babjuk senátorům předložil důvody zrušení Ústavu neurověd (10 zaměstnanců-úvazky 5,7; 

velmi málo publikací; slabé výkonové ukazatele, granty 0, neprovázanost s dalšími 

pracovišti…). Se zaměstnanci proběhla dohoda, je domluveno odstupné, projekty budou 

pokračovat na AV, kde zaměstnanci také měli úvazky. V diskuzi vystoupili prof. Kalina, doc. 

Maxová, prof. Hrušák, doc. Fišer, MUDr. Balko,V. Blažek. 

 

Hlasování: pro  14  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK schválil zrušení Ústavu neurověd. 

 

7) Novelizace Statutu 2. LF UK 

Pan děkan uvedl bod a předal slovo Dr. Jirkovskému. Je třeba naplnit požadavky university, 

abychom mohli zřídit pracoviště na vzdělávání pedagogů, změna se týká zakotvení možnosti 

zřizovat centra a rozšířit spektrum vnitřních předpisů. Neslouží k nárůstu počtu pracovišť. 

V diskuzi vystoupili V. Blažek, Dr. Jirkovský, prof. Škába. 

 

Hlasování: pro  14  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK souhlasí s předloženou novelizací Statutu 2. LF UK. 

 

8) Novelizace vnitřního předpisu Pravidla pro organizaci studia na 2. LF UK 

Dr. Jirkovský rozebral změny, ke kterým dle novelizace dojde. 

 

Hlasování: pro  14  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK souhlasí s předloženou novelizací vnitřního předpisu Pravidla pro organizaci 

studia na 2. LF UK. 

 

9) Žádost o akreditaci DSP Dermatovenerologie 

Prof. Kobesová sdělila, že tento program administruje LFP, připojí se 1. LF, 3. LF a ráda by i 2. 

LF UK. O připojení k akreditaci žádá doc. Rob – navržený člen OR a školitel. 

 

Hlasování: pro  14  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK žádost o akreditaci DSP Dermatovenerologie bere na vědomí. 

 

10) Žádost o akreditaci DSP Ortopedie 

Prof. Kobesová sdělila, že se jedná o reakreditaci již fungujícího DSP. Školitelé z 2. LF UK 

doposud školí v tomto DSP pod LFP, studenti 2. LF UK doposud realizovali studium též v DSP 

Experimentální chirurgie, ovšem většina ortopedických projektů je více klinicky než 

experimentálně zaměřených.  

 

Hlasování: pro  14  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK žádost o akreditaci DSP Ortopedie bere na vědomí. 

 

11) Žádost o akreditaci DSP Experimentální intenzivní medicína 

Prof. Kobesová sdělila, že jiný DSP nekoresponduje s náplní tohoto rychle se rozvíjejícího 

velkého oboru. Je velká pravděpodobnost brzkého zařazení dalších aktivních školitelů i uchazečů 

o studium z KARIM 2. LF UK i externích spolupracovníků. 

Hlasování: pro  14  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK žádost o akreditaci DSP Experimentální intenzivní medicína bere na vědomí. 

 



12) Opatření děkana FTVS – Ujednání o mezifakultním převodu studentů a osob při zániku   

        akreditace DSP Biomechanika 

Z důvodu reorganizace na FTVS UK z hlediska zachování kontinuity by k nám do DSP 

Kineziologie mohli přejít studenti, očekáváme cca 2-3, ostatní se snaží studium ještě na FTVS 

UK ukončit. 

 

Hlasování: pro  14  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK Opatření děkana FTVS – Ujednání o mezifakultním převodu studentů a osob při 

zániku akreditace DSP Biomechanika bere na vědomí. 
 

13) Zprávy z komisí 

Pedagogická komise – řeší podklady pro sociální komisi, spolupracuje se zahraničními studenty, 

dále analyzuje studentskou anketu   

 

Legislativní komise – komise se nesešla, ale dále se začíná připravovat na volby, které opět 

proběhnou elektronicky. Zatím se počítá s termíny 4. – 6. 11. 2024 1. kolo a 25. – 27. 11. 2024 2. 

kolo. Samotné vyhlášení voleb stačí v říjnu, seznamy se časem proměňují. 

 

Ekonomická komise – prof. Hrušák – proběhla schůzka s vedením děkanátu k položkám, které 

by komise ráda obdržela k jednání nad rozpočtem fakulty  

 

Sociální komise –komise se nesešla. 

 

Komise pro komunikaci –komise nesešla. 

 

 

14) Zprávy z AS UK 

Prof. Škába informoval senátory o zasedání AS UK 26. 4. 2024. 

 

15) Různé 

 

Další termíny zasedání AS 2. LF UK: 11. 9., 9. 10., 13. 11., 11. 12. 2024 

 

 

Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 


